
 Συμφωνόληκτα - Αφωνόληκτα 

1. Τρικατάληκτα 

 Ας δούμε μερικές παραδειγματικές κλίσεις 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 Παρατηρήσεις 

Όμοια με το πᾶς κλίνονται: ἅπας, ἅπασα, ἅπαν· σύμπας, σύμπασα, σύμπαν· ἁπαξάπας, ἁπαξάπασα, 

ἁπαξάπαν. 

Κατά το χαρίεις, -εσσα, -εν (= γεμάτος χάρη. χαριτωμένος) κλίνονται επίθετα που σημαίνουν πλησμονή (βλ. 

§ 397, 4): ἀστερόεις, ἠνεμόεις και ἀνεμόεις (= αυτός που έχει πολύ άνεμο ή γρήγορος όπως ο άνεμος), 

ἰχθυόεις, ὑλήεις (= γεμάτος δάση), φωνήεις (= αυτός που έχει φωνή) κ.ά. 

Κατά το ἄκων (= μη θέλοντας, ακούσιος) κλίνεται και το ἑκών, ἑκοῦσα, ἑκὸν (= θέλοντας, εκούσιος), γεν. 

ἑκόντ-ος, ἑκούσης, ἑκόντ-ος κτλ. 

 

 

 Λίγη εξάσκηση: βάσει των παραπάνω ας κλίνετε τα επίθετα: ἅπας, ἑκών 

      

 

 

 

 

 

 

 

 

 

_______________   _______________  _______________ 

_______________   _______________  _______________ 

_______________   _______________  _______________                Ενικός 

_______________   _______________  _______________  

_______________   _______________  _______________  

 

_______________   _______________  _______________ 

_______________   _______________  _______________ 

_______________   _______________  _______________                Ενικός 

_______________   _______________  _______________  

_______________   _______________  _______________  

 

_______________   _______________  _______________ 

_______________   _______________  _______________ 

_______________   _______________  _______________                Πληθυντικός 

_______________   _______________  _______________  

_______________   _______________  _______________  



 

 

 

 

 

 

 

 

 

2. Δικατάληκτα 

 Ας δούμε μερικές παραδειγματικές κλίσεις 

ΕΝΙΚΟΣ ΑΡΙΘΜΟΣ 

Ον. 

Γεν. 

Δοτ. 

Αιτ. 

Κλητ. 

ὁ, ἡ εὔχαρις 
τοῦ, τῆς εὐχάριτος 
τῷ, τῇ εὐχάριτι 
τόν, τὴν εὔχαριν 
(ὦ) εὔχαρις 

τὸ εὔχαρι 
τοῦ εὐχάριτος 
τῷ εὐχάριτι 
τὸ εὔχαρι 
(ὦ) εὔχαρι 

ὁ, ἡ εὔελπις 
τοῦ, τῆς εὐέλπιδος 
τῷ, τῇ εὐέλπιδι 
τόν, τὴν εὔελπιν 
(ὦ) εὔελπις 

τὸ εὔελπι 
τοῦ εὔέλπιδος 
τῷ εὐέλπιδι 
τὸ εὔελπι 
(ὦ) εὔελπι 

 

ΠΛΗΘΥΝΤΙΚΟΣ ΑΡΙΘΜΟΣ 

Ον. 

Γεν. 

Δοτ. 

Αιτ. 

Κλητ. 

οἱ, αἱ εὐχάριτες 
τῶν εὐχαρίτων 
τοῖς, ταῖς εὐχάρισι 
τούς, τὰς εὐχάριτας 
(ὦ) εὐχάριτες 

τὰ εὐχάριτα 
τῶν εὐχαρίτων 
τοῖς εὐχάρισι 
τὰ εὐχάριτα 
(ὦ) εὐχάριτα 

οἱ, αἱ εὐέλπιδες 
τῶν εὐελπίδων 
τοῖς, ταῖς εὐέλπισι 
τούς, τὰς εὐέλπιδας 
(ὦ) εὐέλπιδες 

τὰ εὐέλπιδα 
τῶν εὐελπίδων 
τοῖς εὐέλπισι 
τὰ εὐέλπιδα 
(ὦ) εὐέλπιδα 

 

ΕΝΙΚΟΣ ΑΡΙΘΜΟΣ 

Ον. 

Γεν. 

Δοτ. 

Αιτ. 

Κλητ. 

ὁ, ἡ δίπους 
τοῦ, τῆς δίποδος 
τῷ, τῇ δίποδι 
τόν, τὴν δίποδα (δίπουν) 
(ὦ) δίπους 

τὸ δίπουν 
τοῦ δίποδος 
τῷ δίποδι 
τὸ δίπουν 
(ὦ) δίπου 

ὁ, ἡ μονόδους 
τοῦ, τῆς μονόδοντος 
τῷ, τῇ μονόδοντι 
τόν, τὴν μονόδοντα 
(ὦ) μονόδους 

τὸ μονόδουν 
τοῦ μονόδοντος 
τῷ μονόδοντι 
τὸ μονόδουν 
(ὦ) μονόδουν 

ΠΛΗΘΥΝΤΙΚΟΣ ΑΡΙΘΜΟΣ 

Ον. 

Γεν. 

Δοτ. 

Αιτ. 

Κλητ. 

οἱ, αἱ δίποδες 
τῶν διπόδων 
τοῖς, ταῖς δίποσι 
τούς, τὰς δίποδας 
(ὦ) δίποδες 

τὰ δίποδα 
τῶν διπόδων 
τοῖς δίποσι 
τὰ δίποδα 
(ὦ) δίποδα 

οἱ, αἱ μονόδοντες 
τῶν μονοδόντων 
τοῖς, ταῖς μονόδουσι 
τούς, τὰς μονόδοντας 
(ὦ) μονόδοντες 

τὰ μονόδοντα 
τῶν μονοδόντων 
τοῖς μονόδουσι 
τὰ μονόδοντα 
(ὦ) μονόδοντα 

 

 Παρατηρήσεις 

Όμοια κλίνονται: ἄχαρις, ἄπελπις, φέρελπις, ἄπους, μονόπους, τρίπους κτλ. 

 Λίγη εξάσκηση: βάσει των παραπάνω ας κλίνετε το επίθετο: φέρελπις 

 

_______________   _______________  _______________ 

_______________   _______________  _______________ 

_______________   _______________  _______________                Ενικός 

_______________   _______________  _______________  

_______________   _______________  _______________  

 

_______________   _______________  _______________ 

_______________   _______________  _______________ 

_______________   _______________  _______________                Πληθυντικός 

_______________   _______________  _______________  

_______________   _______________  _______________  



   

 

 

 

 

 

 

 

 

3. Μονοκατάληκτα 

 Στα μονοκατάληκτα συναντάμε : ὁ, ἡ βλάξ, γεν. βλακ-ὸς κτλ.· ὁ, ἡ κόλαξ, γεν. κόλακ-ος κτλ.· ὁ, ἡ ἅρπαξ, 

γεν. ἅρπαγ-ος κτλ.· ὁ, ἡ γαμψώνυξ, γεν. γαμψώνυχ-ος κτλ.· ὁ, ἡ λογάς, γεν. λογάδ-ος κτλ.·ὁ, ἡ μιγάς, γεν. 

μιγάδ-ος κτλ.· ὁ, ἡ φυγάς, γεν. φυγάδ-ος κτλ.·ὁ, ἡ ἄπαις, γεν. ἄπαιδ-ος κτλ.· ὁ, ἡ πένης, γεν. πένητ-ος κτλ.·ὁ, 

ἡ ἡμιθνής, γεν. ἡμιθνῆτ-ος κτλ.· ὁ, ἡ ἀγνὼς (= άγνωστος ή αυτός που αγνοεί), γεν. ἀγνῶτ-ος κτλ.· ὁ, ἡ 

φιλόγελως, γεν. φιλογέλωτ-ος κτλ. (αλλά και κατά την αττική β΄ κλίση: ὁ, ἡ φιλόγελως, γεν. φιλόγελω, δοτ. 

φιλόγελῳ κτλ.). 

 

 Εργασίες για καλύτερη εμπέδωση  

1. Να γράψετε τους παρακάτω τύπους στον άλλο αριθμό: 

τῆς ἑκούσης : _____________________________ 

τὸ σύμπαν  : _____________________________ 

τῷ ἀστερόεντι : _____________________________ 

τὰς φερέλπιδας : _____________________________ 

 

3. Να γράψετε τις πτώσεις που ζητούνται στα παρακάτω επίθετα: 

 
γενική ενικού αρσενικού γένους δοτική πληθυντικού του ουδετέρου γένους 

ἄχαρις 
  

 
αιτιατική ενικού του θηλυκού γένους γενική πληθυντικού του αρσενικού γένους 

βλάξ 
  

 
κλητική ενικού του ουδετέρου γένους αιτιατική πληθυντικού του αρσενικού γένους 

τρίπους 
  

 
γενική ενικού του αρσενικού γένους αιτιατική πληθυντικού του θηλυκού γένους 

φυγάς 
  

 
δοτική ενικού του θηλυκού γένους κλητική πληθυντικού του ουδετέρου γένους 

ἅπας 
  

 

 

_______________   _______________  _______________ 

_______________   _______________  _______________ 

_______________   _______________  _______________                Ενικός 

_______________   _______________  _______________  

_______________   _______________  _______________  

 

_______________   _______________  _______________ 

_______________   _______________  _______________ 

_______________   _______________  _______________                Πληθυντικός 

_______________   _______________  _______________  

_______________   _______________  _______________  




